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Harmonie en vrede
   Wat gaat de tijd toch snel… De vakantieperiode is weer voorbij, voor de meesten van ons is het “normale” 
leven weer begonnen. Als gemeenschappen zijn we nu al ruim een jaar met elkaar onderweg. 

   We kunnen terugkijken op een mooie Eredienst met onze Apostel, afgelopen 26 augustus. Twee mooie 
mensen hebben zich geconfirmeerd en maken nu deel uit van de Enschedese gemeenschap van ons 
genootschap. Hopelijk heeft deze dienst u geraakt en heeft u, net als ik, weer energie en inspiratie opge-
daan om de komende tijd aan de slag te gaan. Onze Apostel ging blij en gelukkig naar huis, hij bedankte 
ons voor onze liefde. Die liefde maakte het mogelijk om zo’n mooie morgen met elkaar te beleven. Dat wat 
er in het afgelopen jaar gezaaid is, kon deze ochtend geoogst worden. Dat hebben we met elkaar gedaan!

   En nu weer aan de slag! In harmonie met mezelf en de ander, zoals er in weekbrief 30 (voor zondag 9 
september) stond. Eén zinnetje, maar wat zit hier een werk in! Hoe denk ik over mezelf? Hoe denk ik over 
de ander? Wil ik me verplaatsen in de ander? Besef ik me dat we allemaal, dus de ander ook, fouten 
maken? Als ik me wil verplaatsen in de ander en zo wil werken aan harmonie, dan werk ik aan de vrede. 
Want zoals de kinderen van het kinderkoor zingen:

Wij willen vrede heel dichtbij en in de wereld, 
want ruzie tussen mensen is zo akelig en naar. 
Je moet dan allereerst wel bij jezelf beginnen. 

Dat ’s makkelijk gezegd, dat ’s makkelijk gezegd, 
maar maak het nou eens waar! 

Wij willen vrede heel dichtbij en in de wereld, 
want jij en ik zijn deel van dit wondergroot geheel. 

Kom, laten we wat doen om de wereld mooi te houden. 
Al lijkt het nog zo weinig, al lijkt het nog zo weinig, 

met z’n allen is het veel!

   ‘Imagine, all the people living life in peace…’ Want vrede is mogelijk, het begint bij ons! 

   ‘I’m not the only one ...’, we hoeven het niet alleen te doen. Zo wil ik graag samen met u werken aan 
harmonie en vrede, te beginnen hier in Enschede, in onze eigen omgeving en onze mooie 
gemeenschappen!

   Ik wens u veel leesplezier!

Uw broeder François Ruiter



Aandachtbezoek 

   Dinsdagmiddag 19 juni j.l. was ik op bezoek bij de 
fam. Wijma. Ondanks lichamelijke ongemakken en 
tegenslag zijn en blijven het positieve mensen, die 
hierbij veel steun ondervinden van hun dochter en 
kleinkinderen. 

   De tijd vloog om, u krijgt allen de hartelijke groeten 
van hen.
 
Marjan Hes-Oonk
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Belangrijke data

07-10-2018  Presentatie uitkomsten van de enquête, aansluitend aan de gezamenlijke eredienst 
   in Enschede Zuid

20-10-2018 t/m Herfstvakantie
28-10-2018

02-11-2018  Samenkomst middelpunten Kerstwijding in Soest

11-11-2018  Zangersappel in De Doelen

Pfff                                                                                                                      Column van Wim Hamberg

   Het was heet deze zomer. Zeer heet. De titel 
hierboven was dan ook het woord dat ik de afgelopen 
maanden het meest heb gehoord. U ongetwijfeld ook. 
Gemakkelijk zo’n woord. Je hebt maar weinig tekst 
nodig om aan te geven hoe het met je is. En weinig 
tekst spaart energie. En dat is weer gemakkelijk, 
duurzaam en goed bij het weer passend. 

   Pfff is trouwens geen woord. Het is een onoma-
topee. In taalkundeboekjes staat dat. Mooi scrabble-
woord maar je kunt er verder weinig mee. De Neder-
landse taal kent diverse onomatopeeën, woorden die 
verklanken wat ze betekenen. Al heel jong proberen 
ouders hun kroost er vertrouwd mee te maken. Een 
hond is een woefje, een auto een tuut-tuut en een 
trein een tjoek-tjoek. Volwassenen doen het onder-
ling ook. Wie kent de positiviteitsgoeroe Emile 
Ratelband niet meer die bij ieder succesje Tsjakka 
riep? En een koekoek heet zo, omdat hij dat geluid 
maakt.

   Nederlanders hebben wel iets met deze klankna-
bootsingen. Nu onze defensie te weinig munitie 
schijnt te hebben, aarzelen we niet soldaten op 
oefeningen pief, paf, poef te laten roepen als ze de 
vermeende vijand onder vuur nemen. En deze zomer 
zijn er op de Erasmusbrug in Rotterdam op de fiets-
paden borden geplaatst waarop geadviseerd wordt 
spookfietsers met een krachtig uitgesproken ‘Boe’ 
erop te wijzen dat zij zich op de verkeerde strook 
bevinden en zo de tegemoetkomende fietsers 
hinderen.

   Rotterdammers vinden dat spelen met taal wel leuk. 
Elk nieuw opmerkelijk gebouw krijgt een naam die 

door de volksmond bepaald is. De Koopgoot (win-
keltraverse onder het trottoir van de Coolsingel), de 
Kuip (Feyenoordstadion), de Kapsalon (nieuwbouw 
Centraal Station), de Zwaan (Erasmusbrug) en de 
Sixtijnse kapel van Rotterdam (Markthal) zijn mis-
schien wel de meest bekende voorbeelden. Maar in de 
wijken kom je het ook tegen. Begin jaren ’70 werkte 
ik in het onderwijs in Rotterdam-Lombardijen. Een 
buurt in Rotterdam-Zuid die het moeilijk had en nog 
heeft. Mijn school stond aan de Catullusweg, dichtbij 
de Spinozaweg, de Pascalweg en de Homerusstraat. 
Er woonden hartelijke, hardwerkende, eenvoudige 
mensen. Geboren met opgestroopte hemdsmouwen. 
Maar wel met humor. Als ze het over hun wijk had-
den, spraken ze steevast over de bollebozenbuurt.

   In Utrecht – en nu kom ik bij ons Werk – 
kunnen ze er ook iets van. Er was eens een verzorger 
in Utrecht-Aziëlaan die vertelde dat in Utreg de t aan 
het eind van een woord altijd weggelaten werd. Een 
broeder ging staan en zei : ‘Da klop.’ De meesten van 
u herinneren zich de diensten waarin meebetuigen 
aan de orde van de dag was. Soms waren dat ook 
onomatopeeën. Ik herinner me in dit verband de 
eerste tekst die ik met de kerst uit moest spreken. In 
het kleuterspel. Ik was sneeuwpop en moest zeggen: 
‘Brrr, wat is het koud.’

   Wij Tukkers kunnen er ook wel iets van. 
Wij houden van kort en bondig. Wij zijn in staat een 
vraag van 107 letters terug te brengen tot 3 letters:
Pardon, ik vrees dat ik u niet goed begrepen heb. 
Zou u me dat nog eens rustig in eenvoudige en 
begrijpelijke woorden willen vertellen? 107  
Huh? 3



Apostel in Enschede 26 augustus

Voorbereidingen zijn in 
volle gang

Apostel komt nog even 
samen met de kring

Apostel gebruikt de 
weekbrief “Omdenken”

Met de stethoscoop naar je 
eigen hart luisteren

 “Wiegman-onder-ons-je” Oh my God..... Het kinderkoor zingt ons 
toe

De confirmatie van zr. Renee Otten en br. Ben Kamphuis

Waar ieder woord, teveel 
gesproken, stoort....

Vrijstelling uit de kring voor 
br. Sjardijn

Ameezing en 50- koor 
zingt ná de dienst

Gezellig afsluiten met een 
hapje en drankje

Aandacht voor elkaar. Onze Apostel 
praat met verschillende broeders en 

zusters



Nog steeds orgelman in hart en nieren

   “Daar is de orgelman”, zong Wim Sonneveld, alias 
Willem Parel, jaren geleden. Aan dat liedje moest ik 
denken, toen ik in gesprek was met br. (en zr.) v.d. 
Meer. Want wie met hem praat en meekijkt in één 
van de plakboeken vol met foto’s, ziet pijporgels in 
alle soorten en maten. Br. v.d. Meer vertelt dat zijn 
liefde voor pijporgels ontwaakte in de oorlogsjaren, 
toen Enschede-2 aan de Atjehstraat een  pijporgel 
kreeg. Enige tijd later maakte hij zelf van een 
kledingkast van één van zijn zussen een pijporgel.
 
   Toen hij zijn beroep als leraar niet meer kon       
uitoefenen, werkte br. v.d. Meer bij een orgelbou-
wer, waardoor hij z’n kennis en vaardigheden op dat 
gebied goed kon ontwikkelen en ook werd hij meer 
en meer ingezet bij de groep orgelbouwers van Het 
Apostolisch Genootschap die, onder leiding van br. 
Wim Westerveld in onze gebouwen, overal in het 
land orgels bouwde en restaureerde. In 1991 Vroeg 
de toenmalige apostel J.L. Slok aan br. v.d. Meer om 
binnen deze groep structureel mee te gaan helpen. 
Gevolg was dat hij overal in Nederland aan het werk 
was, soms enkele weken. Dan ging zr. v.d. Meer 
mee en deed de caravan goede diensten.

   Bij de verkoop van het gebouw aan de Atjehstraat 
werd het orgel daar overbodig. Br. v.d. Meer mocht 
dit orgel overnemen. Hij verkocht het lood 
(opbrengst voor ons Werk) en bouwde het om van 
pneumatisch naar elektrische tractie……op zolder 
van zijn huis! Het instrument staat er inmiddels niet 
meer, want br. v.d. Meer heeft het kunnen overdra-
gen aan een kennis. Voor wie zich dit nog kan herin-
neren: jaren geleden publiceerde (toen nog) Dagblad 
Tubantia een serie over orgels in de Enschedese 
kerken. Aan de orgels van al onze drie gemeen-
schappen werd een artikel met foto gewijd, maar ook 
aan het zolderorgel van br. v.d. Meer. 

   Een ander door br. v.d. Meer gebouwd pijporgel 
staat in het orgelmuseum in Elburg. Omdat dit 
instrument geheel transparant is, kun je precies 
zien “wat er gebeurt als je op een toets drukt”. Met 
name tijdens rondleidingen en vooral voor kinderen, 
bewijst dit orgel goede diensten. 

   Jarenlang zorgde br. v.d. Meer voor het onderhoud 
van de pijporgels, niet alleen in de Enschedese 
gemeenschappen, maar ook in de regio en zelfs in 
ons land. 

   Ook van degenen die zelf geen orgel kunnen 
bespelen, of die niet zo muzikaal zijn, hoor je dat ze 
trots zijn op onze, in eigen beheer gebouwde orgels. 
Het begint zo langzamerhand wel wat problemati-
scher te worden om hiervoor organisten te vinden, 
omdat veel jonge mensen de voorkeur geven aan 
de piano. “Maar er zijn liederen, die je beter met een 
orgel kunt begeleiden en ook voor de gemeenschap-
pelijk te zingen liederen is dit beter”, aldus br. en zr. 
v.d. Meer. “Tja en wat heb je aan mooie orgels, als 
er straks niemand meer op kan spelen.” 

   Laten we hopen, dat er altijd mensen zullen zijn, 
die onze orgels laten zingen, jubelen en ingetogen, 
ontroerend mooi hun klankenpracht aan broeders, 
zusters en jonge mensen kunnen laten horen. 

   Roy Kroezen deed het met zijn klokkenspel vanuit 
het carillon van de Grote Kerk op de markt in 
Enschede. Ook hij werd aangestoken met het 
orgelvirus en was als kleine jongen al eens, samen 
met zijn ouders, te gast bij br. v.d. Meer; de orgel-
man in hart en nieren.

Henk Zwijnenberg



Geboren op 18 augustus 2018: Anna Lot Abrahams (Enschede Wooldrik)

Confirmatie, jubilea en geboorte

Confirmatie zuster Renee Otten

Confirmatie broeder Ben Kamphuis

50 jarig huwelijk fam. Koopmans



Verbouwing Enschede Wooldrik
   Zondag 9 september jl. was er in Enschede-Wool-
drik een presentatie van de plannen omtrent de 
verbouwing van dit gebouw. Er werd een “ideaal-
plaatje” getoond, doch er moet nog gekeken worden 
naar besparingen omdat de kosten het beschikbare 
budget overstijgen. Br. Arnoud Lippinkhof (de Coör-
dinator Beheer van Enschede-Wooldrik) zegt over 
de verbouwing:

“Buiten wordt de opgang verlengd, de zij-entree 
wordt verbreed en er komt een fietsenstalling rechts 
naast de hoofdingang. Binnen wordt de hal enorm 
vergroot doordat de toiletten verdwijnen en de 
keuken anders gesitueerd wordt. In de hal komt een 

glazen deur naar de grote zaal. Bij de hoofdingang 
komt een toilet en het toilet bij de spreekkamer 
wordt een invalidentoilet. De garderobe ruimte wordt 
ingericht, zodat je er ook kunt zitten. In de grote zaal 
worden de banken verder uit elkaar geplaatst en 
komen er stoelen bij en de beamerplek wordt anders 
ingericht.” 

   De planning is dat de verbouwing al snel zal begin-
nen (de vergunningen zijn al verstrekt) en ongeveer 
een half jaar gaat duren. Nadere informatie volgt.

   Pim Hes



Ik vond het uitgaansweekend heel leuk. We deden 
het Grote Milieu Spel. Dan moesten we steeds rond 
lopen en de politie probeerde ons te pakken. Dat was 
heel spannend. We moesten spelletjes doen en als je 
het goed deed kreeg je 100 euro. Maar als je iets niet 
goed deed of als je door de politielinten heen liep dan 
moest je 100 euro inleveren. We deden hele leuke 
spelletjes, zoals bellen blazen en dan de bellen tellen, 
waterballonnen maken en deze dan in zoveel moge-
lijk bekertjes naar de overkant brengen en puzzelen.

We hebben ook nog een insectenhotel 
gemaakt van bamboestokken. Wat ik ook heel 
leuk vond was dat we ’s avonds brood gingen 
roosteren bij het kampvuur. Het slapen was 
ook heel gezellig. 

Stef Boonk, 1e kring

Opening insectenhotel in Lochem (BIC)

Op vrijdag 14 september is in Lochem 
(BIC) het insectenhotel geopend door 
een aantal jonge mensen van de eerste 
jeugdkring. 

Met z’n allen op kamp
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